
Z A P I S N I K 

 

sa sjednice UO i NO održane dana 27. lipnja   2013. godine s početkom u 11 sati u 
prostorijama Hrvatskog pčelarskog saveza, ul. Pavla Hatza 5/III, Zagreb. 

Sjednici su bili nazočni slijedeći članovi UO:   Dragutin Jureša, Krešo Piljak, Martin 
Kranjec,   Vinko Saleta, Branko Brkić, Zvonimir Pajnić, Branko Tomšić,  Damir 
Zanoškar, Drago Mikulan,  Dario Frangen   . 

Opravdano odsutni članovi UO: Petar Trogrlić,  Slobodan Nišević,  Vladimir Bilek,  
Ana Kostanjevečki, Neven Čemeljić , Berislav Atalić, Zlatko Šimunić Branko Slavica , 
Kristijan Dubravac, Arduino Bubola, Ivica Kuliš . 

Prisutni članovi NO: Stjepan Brijačak, Ankica Dušević, Josip Križ. 

 

Sjednicu je otvorio predsjednik HPS-a, gosp. Martin Kranjec, pozdravivši sve prisutne 
te je predložio slijedeći dnevni red  i to:  

1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO i NO (u privitku Zapisnik sa posljednje 
sjednice 31. 01. 2013.g. (zapisnik u prilogu) 
 

2. Razmatranje Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu provedbe 
posebne pomoći u sektoru pčelarstva prema Nacionalnom pčelarskom 
programu za razdoblje od 2014. do 2016. godine, za razdoblje 2014. godine 

 

3. Razmatranje prijedloga Pravilnika o uvjetima koje moraju udovoljavati 
pčelarska vozila 

 

4. Razmatranje izvješća o provedbi Mjere zdravstvene zaštite – borba protiv 
varooe prema Nacionalnom pčelarskom programu za 2013. godinu 

 

5. Razno – pitanja i odgovori 
 

 

Kako je utvrđeno sa popisa prisutnosti članova Upravnog odbora, sjednici nedostaje 
11 članova UO, tako da ovaj sastav prisutnih članova na sjednici zbog nedostatka 
kvoruma nije u mogućnosti donositi pravovaljane odluke, već je ova sjednica 
informativnog karatkera. 



Ad1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO i NO (u privitku Zapisnik sa posljednje 
sjednice 31. 01. 2013.g. (zapisnik u prilogu) 

Prisutni članovi UO prihvatili su zapisnik sa protekle sjednice. 

Gosp. D. Zanoškar upitao je da li je normativnim aktom predviđen kakav supstitut u 
ovakvim slučajevima. 

Na upit je odgovorio tajnik Saveza, te konstatirao da na žalost nije predviđeno ništa 
što bi se moglo primjeniti u ovoj situaciji. 

Predsjednik HPS-a M. Kranjec konstatirao je da Statut saveza ne dopušta drugačiji 
pristup. 

Nije bilo primjedaba na predloženi dnevni red. 

 
AD 2). Razmatranje Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu provedbe 
posebne pomoći u sektoru pčelarstva prema Nacionalnom pčelarskom programu za 
razdoblje od 2014. do 2016. godine, za razdoblje 2014. godine 
 
Informirajući prisutne članove UO I NO HPS-a, predsjednik saveza gosp. Martin 
Kranjec ukratrko je obrazložio novi pristup u  vođenju i prikupljanju podataka za 
potrebe evidencije pčelara i pčelinjaka putem kompjutorskih aplikacija . Povjerenici bi 
dobili šifre putem kojih bi ulazili u bazu podataka te unosili izmjene i dopune 
podataka za potrebe svoje PU. Do sada je uočeno da nekih 30-tak povjerenika nije 
ažurno u prikupljanju podataka, a zbog toga cijeli sustav trpi. EU ne pozna takav 
način neodgovornosti, stoga je potrebno upozoriti na činjenicu da ukoliko se netko ne 
osjeća spremnim za rad povjerenika to se mora mijenjati i postaviti ljude koji su 
spremni na varijeme ažurirati podatke. Upravo stoga je pozvana tvrtka “Brkcomp” 
d.o.o. iz Kalinovca kako bi nam predstavila novi sustava vođenja Evidencije pčelara i 
pčelinjaka. 
Predstavnik navedene tvrtke započeo je prezentaciju Evidencije pčelara i pčelinjaka 
te putem aplikacija na projektoru upoznao prisutne sa novitetima. 
 
Nakon prezentacije nastavljena je rasprava. 
 
M. Kranjec naveo je činjenicu da povjerenici putem svoijih šifri isključivo za područja 
svoje nadležnosti, odnosno da su moguće promijeniti samo one unose podataka na 
kojima su oni isključivo i radili. 
 
Upoznao je prisutne da će tijekom narednih dana krenuti i edukacija povjerenika na 
terenu sa novim načinom obrade i ažuriranja podataka na terenu. 
 
D. Zanoškar: Smatra da ćemo konačno imati oformljenu bazu podataka, no potrebno 
je još učiniti i napor u digitalizaciji obrazaca. 



 
M. Kranjec: Navodi činjenicu da se upravo i radi na tom segmentu, tako da će i on 
kao takav biti oformljen. 
 
V. Saleta: Interesira ga podatak da li je moguće kroz ovu aplikaciju povezati i GPS 
koordinate u katastru, sa podacima iz Evidencije. 
 
Gosp. Brček (tvrtka Brkcomp.  D.o.o.): Naravno da će se moći putem ove aplikacije 
obavljati i takav sustav povezivanja podataka. Programeri će omogućiti takav pristup 
u aplikaciji. 
 
D. Frangen: Iznio je činjenicu da je za ovakav pristup potrebno osigurati minimanlno 
tri stvari, a to su prvenstveno da povjerenici budu informatički osposobljeni i to 
primjereno, pojaviti će se problem printanja ukoliko se primjeni aplikacija na terenu, a 
institucijama treba dozvoliti isključivo minimalni pristup. 
 
M. Kranjec: Sav taj postupak biti će reguliran određenim aktom o dostupnosti. Što se 
tiče izlistavanja tj. printanja, taj dio će se pripremiti prije izlaska na teren. Udruge će 
morati tražiti ljude koji su kompjuterski pismeni. 
 
D. Frangen: Ostaje pitanje povjerenika, ima puno više udruga na terenu nego 
povjerenika. 
 
M. Kranjec: UO je do sada donio Odluku kojom nema multipliciranja povjerenika, 
postoji opcija mogućnosti pomoćnih povjerenika i to treba koristiti. 
 
J. Križ: Što HPA radi sa podacima koje im dostavi HPS. 
 
M. Kranjec: Ništa, HPA proslijedi te podatke Agenciji.  
 
Z. Pajnić: Iz ove aplikacije se vidi i kategorizacija pčelara. Kako će se to dalje 
definirati u budućnosti. Isto je pitanje sa pčelinjacima, a posebna su kategorija seleći 
pčelinjaci. 
 
M. Kranjec: U nekim zemljama pojam profesionalaca pčelara je kategoriziran na 150 
košnica (Austrija), kod nas je to drugačije normirano. Pitanje je na nama što sve 
želimo unijeti u ovu Evidenciju, jer je ona živa materija koja se svakodnevno 
dopunjuje, a mislim da je došlo i vrijeme da se pitanje stacionarnih i selećih pčelara 
razgraniči. 
 
K. Piljak: Pozdravljam ovu prezentaciju, smatram je pozitrinom. Pita da li je nabava 
PC-a za potrebe udruga u ovom sklopu, jer mnoge udruge nemaju PC. 
 



M. Kranjec: Na udrugama je da se pokušaju nametnuti u svojim lokalnim 
zajednicama za rješavanje takvog problema. HPS je i prošle godine bio u proračunu 
države sa 100.000,00 kuna, ali jednostavno nije dobio ta sredstva od države. 
 
D. Zanoškar: Svi gledamo na povjerenika samo sa aspekta zimovanja. No najveći 
problemi se javljaju u ljetnim mjesecima prilikom selenja. Kako je sa momentum 
ulaska u EU. Što je sa Slovencima i drugima iz EU-a. 
 
M. Kranjec: Što se Slovenije tiče ne očekuju se neke veliki dolasci, ali je jasno da i 
oni moraju kao i svi drugi poštivati naše propise, naš Pravilnik o držanju pčela, tako 
da sada možemo vidjeti što za naše pčelare znači katastar i Evidencija pčelara i 
pčelinjaka. 
 
Z. Pajnić. Problemi su i načini financiranja pčelara kroz EU fondove. Projekte mora 
voditi certificirana osoba. Problem nam je i dosadašnji Pravilnik o držanju pčela, 
evidentno je da ga se mora mijenjati. 
 
B. Tomšić: Što se tiče opreme povjerenika, smatra da svaki od povjerenika ima svoj 
vlastiti PC. Problem je I u prostornosti rada povjerenika, u nekim županijama ima 
veliki broj povjerenika, dok poneke županije imaju mali broj povjerenika, a strahovito 
veliko područje rada. Virovitička udruga ima 1. povjerenika na 14,5 tisuća košnica.  
 
M. Kranjec: Ovaj program Evidencije je dobar, a još ćemo ga razraditi i doraditi. 
Što se tiče samog nacrta Pravilnika o uvjetima I načinu provedbe posebnih mjera 
pomoći za sektor pčelarstva za razdoblje 2014  godine, on unosi nekoliko novina. 
Omogućuje se edukacija pčelara senzoričara. Najveći problem u tome predstavlja 
činjenica da se akademska zajednica još uvijek nije uspjela dogovoriti u tome 
pogledu što i kao. Imaju odobrena sredstva ali se moraju dogovoriti kako će realizirati 
taj dio koji se odnosi na edukaciju pčelara senzoričara. 
 
Taj dio ćemo na slijedećem UO malo detaljnije dotaknuti I  tome razgovarati. 
 
B. Tomšić: Istče kao i do sada u nekoliko navarata, da ove mjere nisu u potpunosti 
dobre za sve, a pogotovo za one kojima ne treba ništa po pitanju opreme. 
 
K. Piljak: Postavlja pitanje u vezi testnih pčelinjaka. 
 
M. Kranjec: To pitanje je konačno elaborirano u Pravilniku, te se kreće u realizaciju, 
tako da možemo reći da ćemo po prvi puta imati i osnovane testne pčelinjake na pet 
lokacija u RH koji će nam biti temelj za daljnja istraživanja za potrebe pčelarstva. 
 
 
AD 3) Razmatranje prijedloga Pravilnika o uvjetima koje moraju udovoljavati 
pčelarska vozila 



 
Prijedlog je dan u materijalima, s obzirom da nema kvoruma po tome nije moguće niti 
adekvatno raspravljati, a isti stupa na snagu za nekoliko dana. 
 
AD 4) Razmatranje izvješća o provedbi Mjere zdravstvene zaštite – borba protiv 
varooe prema Nacionalnom pčelarskom programu za 2013. godinu 
 
Ova točka je dostavaljena u materijalima za sjednicu u naravi kako je i odrađena tako 
da je ista primljena na znanje od prisutnih članova. 
 
 
AD 5) Razno:  
Po tome pitanju razmatrano je da se na Apimodiu u Kyev (Ukrajina) pošalje Vedrana 
Lesjaka, a ako situacija sa Agencijom koja nam osigurava putovanje bude 
zadovoljavajuća, odnosno ako nam se omogući još neko mjesto, onda se može 
uputiti  i još netko iz stručne službe za Apimondiu. 
 
Z. Pajnić: Ukratko je izvjestio o sastanku povjerenika u Valpovu, te njihovih 
zaklljučaka sa tog sastanka. 
 
Sjednica je završena u 14 sati. 
 
Zapisnik sačinio: 
 
Tomislav Gerić, tajnik saveza 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 


